

METZGER  
REALITÄTEN  
GRUPPE **MRG**  
Event & Culture

**ULI Europe Conference**

Berlin/Germany  
31 January 2018

**Immobilienball**

Vienna/Austria  
1 February 2018

**MIPIM Cannes  
Real Estate Show  
for Professionals**

Cannes/France  
13 – 16 March 2018

**CRE  
2018 Midyear  
Meetings**

Chicago/USA  
29 April – 1 May 2018

**69th FIABCI  
World Congress**

Dubai/United Emirates  
April 27 – 2 May 2018

**65. Österreichischer  
Gemeindetag  
The Austrian  
Association of  
Cities and Towns**

Dornbirn/Austria  
27 – 28 September  
2018



**Expo Real – mehr als eine Messe**

Anfang Oktober öffnete die Expo Real in München wieder ihre Tore. Die Internationale Fachmesse für Immobilien und Investitionen ist mittlerweile mehr als eine Messe. Die EXPO REAL ist sowohl eine wichtige Plattform, um internationale Kontakte in der Immobilienbranche zu knüpfen und die Netzwerke der MRG zu erweitern als auch das eigene Unternehmen vor der internationalen Immobilienbranche zu präsentieren. So war auch Prof. Alfons Metzger mit seinem Team alle drei Tage bei der Messe in der bayrischen Hauptstadt vertreten. Neben den aktuellen Entwicklungen auf den nationalen Immobilienmärkten spielten auch Themen wie Zinspolitik, Brexit und Digitalisierung eine dominante Rolle. Aber auch für das leibliche Wohl muss gesorgt sein und so gab es am zweiten Tag auf dem Stand „Wien-Europa Mitte“ wieder das „V.I.P. Get-Together“ der Metzger Realitäten Gruppe mit einer „Leberkäse-Brotzeit“.

**Oktoberfest im Prater**

Die Kaiserwiese im Prater war mittlerweile zum siebenten Mal Schauplatz des Wiener Oktoberfestes. Drei Festzelte, Live-Musik, Top-Acts und kulinarische Schmankerl lockten wieder hunderttausende Gäste vor das Riesenrad. Das Wiesn Fest hat sich mittlerweile in der österreichischen Hauptstadt etabliert und wie so viele Feste dient es zwar der Unterhaltung – aber nicht nur. Hier werden auch berufliche Kontakte geknüpft und Gespräche geführt. Prof. Alfons Metzger traf unter anderem Dr. Christian Konrad (ehemaliger Generaldirektor der Raiffeisen Gruppe), Rechtsanwalt Dr. Peter Oberlechner (Wolf Theiss), DI Michael Redl mit Gattin Barbara, „profil“-Herausgeber Dr. Christian Rainer und Dr. Michael Landau, Direktor der Caritas. Das Hauptthema bei diesen Gesprächen war aber ein soziales: die Wiener „Gruft“, ihr Einsatz für die Bedürftigen, den Wert dieser Bemühungen für die Gesellschaft und im Besonderen wie man die Gruft unterstützen kann.

**Martinigansl beim Heurigen Welser**

Wie seit 12 Jahren üblich, fand auch heuer wieder das Martinigansl-Essen der MRG statt. Beim Heurigen Ing. Werner Welser in Grinzing trafen sich Kollegen, Klienten und Freunde des Hauses aus Wirtschaft, Politik und Kultur auf einen gemütlichen Abend. Unter den Gästen waren unter anderem Dr. Anton Bondi, Bondi Consult, Generaldirektor Ing. Wolfgang Hesoun (Siemens), Bundesminister a. D. Rudolf Hundstorfer und Karin Risser, Harald Serafin mit Gattin, PORR Generaldirektor Ing. Karl-Heinz Strauss und Gattin Caroline sowie KR Adolf Wala.

**Expo Real – More Than Just a Trade Fair**

At the beginning of October the Expo Real in Munich opened her doors once again. In the meantime, the international trade fair for real estate and investors has developed into much more than just a fair. As well as being an important platform for establishing contacts in the real estate sector and thus expanding the MRG's network, the EXPO REAL provides an excellent opportunity to present the company to the international real estate sector. With this in mind, Prof. Alfons Metzger and his team were present for the whole three day duration of the fair in the Bavarian capital doing exactly that. Alongside the current developments on the national real estate markets, issues such as interest rate policy, Brexit and digitalisation played a major role. In addition, temporal well-being also had to be provided for and thus the Metzger Real Estate Group hosted its "VIP Get-Together" again at the "Wien-Europa Mitte" stand with "Leberkäse" rolls.

**Oktoberfest in the Prater**

Meanwhile, the Kaiserwiese in Vienna's Prater has proved the setting for the Vienna Oktoberfest for the seventh time now. Three marquees, live music top acts and culinary delights attracted hundred thousand guests to the event in front of the Riesenrad Ferris wheel. The Wiesn Fest is now well established in the Austrian capital and, like so many festivals, it serves as entertainment, though not only. It also serves as an opportunity to establish professional contacts and hold meetings. Among others, Prof. Alfons Metzger met Dr. Christian Konrad (former general director of the Raiffeisen Group), attorneys Dr. Peter Oberlechner (Wolf Theiss), DI Michael Redl with his wife Barbara, "profil" editor Dr. Christian Rainer and Dr. Michael Landau, the director of Caritas. However, the principal topic of discussion was a rather more social one: The Vienna "Gruft" and its commitment to the needy, the value of these efforts to society and how, in particular, to best support the Gruft.

**St Martini Goose Dinner at the Heurigen Welser**

As has been the custom for 12 years, the MRG St Martini Goose Dinner also took place this year. Colleagues, clients, and friends of our house from the realms of commerce, politics, and culture met at the Heurigen Ing. Werner Welser in Grinzing for a thoroughly pleasant evening. Among the guests were Dr. Anton Bondi of Bondi Consult, Ing. Wolfgang Hesoun, the General Director of Siemens, Rudolf Hundstorfer, the former Federal Minister and Karin Risser as well as Harald Serafin with his wife, Ing. Karl-Heinz Strauss, the General Director of PORR and his wife Caroline and Adolf Wala, the Councillor of Commerce.